
 

Protokół Nr        /2023 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich  

z dnia 18 października 2023 roku 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonej listy obecności. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołu Komisji z dnia 18.01.2023 r.; 19.04.2023 r. 

4. Omówienie funkcjonowania świetlic wiejskich - spotkanie z Dyrektorem Domu Kultury oraz 

Kierownikiem Wydziału OSS  

5. Zapoznanie się z informacją nt. przydomowych oczyszczalni ścieków, usuwawania eternitu oraz 

Barszczu Sosnowskiego. 

6. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz. Powitała członków komisji oraz 

pracowników Urzędu. 

Do pkt 2  

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz przedstawiła porządek posiedzenia.  

Do porządku uwag nie zgłoszono. 

Do pkt 3 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zapytała, czy członkowie Komisji mają uwagi  

do przesłanych protokołów. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie przyjęcie protokołów Komisji  

z dnia 18.01.2023 r.; 19.04.2023 r. 
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym głosami 6 za przyjęli powyższe protokoły. 

Do pkt  4 

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska powiedziała, że Na terenie Gminy Gołdap funkcjonuje  

10 świetlic wiejskich, z których 3 są prowadzone przez Dom Kultury w Gołdapi. Wysokość środków 

finansowych przyznanych przez Burmistrza Gołdapi i wydatkowanych przez wnioskodawców na realizację 

zadań w ramach Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Gołdap na lata 2023-2026, w roku 2023 na świetlice wiejskie 

przedstawia załącznik nr 3. Wyszczególnienie kategorii wydatku zostało ujęte w kolumnie nazwa zadania. 

Funkcjonowanie poszczególnych świetlic wiejskich na dzień 30.06.2023 r.  ustalono na podstawie przedłożonej 

ewidencji godzin pracy do rachunków do umowy zlecenie: 

1) Świetlica wiejska w Kozakach  

– w okresie od 01.01.2023 do 28.02.2023 r. – czynna 160 godzin. W miesiącu styczniu – 80 h, w lutym 

 80 h. Czynna w większości w godz. styczeń 12:00-20:00; luty 11:00-20:00 w poszczególnych dniach miesiąca 

wg ewidencji godzin pracy (budżet Domu Kultury) 

– w okresie od 01.03.2023 do 30.06.2023 r. – czynna  234,5 godziny. W miesiącu marcu – 60 h, kwietniu – 

60 h, maju – 60 h i czerwcu 54,5 h. Czynna w większości w godz. 14:00-20:00 w poszczególnych dniach 

miesiąca wg ewidencji godzin pracy (budżet GPPiRPAoPN).  

2) Świetlica wiejska w Żelazkach  

– w okresie od 01.01.2023 do 28.02.2023 r. – czynna 160 godzin. W miesiącu styczniu - 80h, w lutym  

80h. Czynna w większości w godz. styczeń 13:00-19:00; luty 13:00-19:00 w poszczególnych dniach miesiąca 

wg ewidencji godzin pracy (budżet Domu Kultury) 

– w okresie od 14 kwietnia do 30 czerwca 2023 r. – czynna dodatkowo 60 godzin w miesiącu kwiecień, maj, 

czerwiec po 20h. Czynna w większości  w godz. 13:00 - 15:00  (w ramach zawartej umowy z dnia 6 kwietnia 

pomiędzy Gminą Gołdap a Domem Kultury w Gołdapi w ramach środków z funduszu sołeckiego Sołectwa 

Babki).   

– w okresie od 01.03.2023 do 30.06.2023 r. – czynna  234,5 godziny. W miesiącu marcu – 60 h, kwietniu – 

60 h, maju – 60 h i czerwcu 54,5 h. Czynna w większości w godz. 15:00-19:00 w poszczególnych dniach 

miesiąca wg ewidencji godzin pracy (budżet GPPiRPAoPN).   



 

3) Świetlica wiejska w Grabowie  

– w okresie od 01.01.2023 do 28.02.2023 r. – czynna 160 godzin. W miesiącu styczniu – 80 h, w lutym  

80 h. Czynna w większości w godz. 15:30-19:30 w poszczególnych dniach miesiąca wg ewidencji godzin pracy 

(budżet Domu Kultury) 

– w okresie od 01.03.2023 do 30.06.2023 r. – czynna  240 godzin. W miesiącu marcu – 60 h, kwietniu –  

60 h, maju – 60h i czerwcu 60 h. Czynna w większości w godz. 15:30-20:30 w poszczególnych dniach 

miesiąca wg ewidencji godzin pracy (budżet GPPiRPAoPN).   

4) Świetlica wiejska w Górnem  

– w okresie od 01.01.2023 do 28.02.2023 r. – czynna 136 godzin. W miesiącu styczniu – 68 h, w lutym  

68 h. Czynna w większości w godz. 16:00-21:00 w poszczególnych dniach miesiąca wg ewidencji godzin pracy 

(budżet Urzędu Miejskiego) 

– w okresie od 01.03.2023 do 30.06.2023 r. – czynna  179,5 godzin. W miesiącu marcu – 45 h, kwietniu – 

45 h, maju – 45 h i czerwcu 44,5 h. Czynna w większości w godz. 17:30-20:30 w poszczególnych dniach 

miesiąca wg ewidencji godzin pracy (budżet GPPiRPAoPN).   

5) Świetlica wiejska w Galwieciach  

– w okresie od 01.01.2023 do 28.02.2023 r. – czynna 146 godzin. W miesiącu styczniu – 91 h, w lutym  

55 h. Czynna w większości w godz. 15:00-19:00 w poszczególnych dniach miesiąca wg ewidencji godzin pracy 

(budżet Urzędu Miejskiego) 

– w okresie od 01.03.2023 do 30.06.2023 r. – czynna 239 godzin. W miesiącu marcu – 60 h, kwietniu –  

60 h, maju – 60 h i czerwcu 59 h. Czynna w większości w godz. 16:00-19:00 w poszczególnych dniach 

miesiąca wg ewidencji godzin pracy (budżet GPPiRPAoPN).   

6) Świetlica wiejska w Siedlisku  

– w okresie od 01.01.2023 do 28.02.2023 r. – czynna 147 godzin. W miesiącu styczniu – 73,5 h, w lutym 

73,5 h. Czynna w większości w godz. 15:00-18:30 w poszczególnych dniach miesiąca wg ewidencji godzin 

pracy (budżet Urzędu Miejskiego) 

– w okresie od 01.03.2023 do 30.06.2023 r. – czynna 179 godzin. W miesiącu marcu – 45 h, kwietniu –  

44 h, maju – 45 h i czerwcu 45 h. Czynna w większości w godz. 15:00-17:00 w poszczególnych dniach 

miesiąca wg ewidencji godzin pracy (budżet GPPiRPAoPN).   

7) Świetlica wiejska w Boćwince  

– w okresie od 01.01.2023 do 28.02.2023 r. – czynna 147 godzin. W miesiącu styczniu – 73,5 h, w lutym 

73,5 h. Czynna w większości w godz. 15:00-18:30 w poszczególnych dniach miesiąca wg ewidencji godzin 

pracy (budżet Urzędu Miejskiego) 

– w okresie od 01.03.2023 do 30.06.2023 r. – czynna 208,5 godzin. W miesiącu marcu – 53 h, kwietniu –  

52 h, maju – 52 h i czerwcu 51,5 h. Czynna w większości w godz. 14:00-17:00 w poszczególnych dniach 

miesiąca wg ewidencji godzin pracy (budżet GPPiRPAoPN).   

 

Wykaz wydatków na świetlice wiejskie - 01.01.2022-31.12.2022   

Rodzaj wydatku Wartość łącznie  
Wynagrodzenia i pochodne 80 191,12 zł  
Woda + eneria elektryczna 31 025,10 zł  
Usługi remontowe (naprawy) 750,00 zł  

Usługi (monitoring, ścieki, przeglądy, awarie) 8 243,71 zł  
Materiały (biurowe, spożywcze, olej opałowy) 29 587,53 zł  
Internet 2 040,00 zł  
Różne opłaty i składki 0,00 zł  

Razem 151 837,46 zł  

   

   



 

Dom Kultury w Gołdapi - informacja na temat świetlic wiejskich  

Wykaz wydatków na świetlice wiejskie - 01.01.2022-31.12.2022 Dochody  

 

Rodzaj wydatku Wartość łącznie Rodzaj dochodu Wartość łącznie  

Wynagrodzenia i pochodne 84 241,80 zł 

Dochody z tytułu 

wynajem 

pomieszczeń 

świetlic wiejskich 

200,00 zł 

 

Woda + eneria elektryczna 9 977,62 zł 
 

Usługi remontowe (naprawy) 10 940,75 zł 
 

Usługi (monitoring, ścieki, przeglądy, awarie) 8 962,60 zł 

 

Materiały (biurowe, spożywcze, olej opałowy) 22 009,17 zł 

 

Internet 1 799,88 zł 
 

Różne opłaty i składki 0,00 zł 
 

 

Podział środków w 2023r  za okres sprawozdawczy, czyli do końca czerwca: 

 

Urząd Miejski – 45 734,00 zł, 

Dom Kultury – 47 740,00 zł, 

Fundusz Sołecki – 1 694,00 zł, 

Alkoholówka – 43 374,00 zł, 

 

Łączna kwota wynosi 138 451,77 zł. 

 

Sołtys sołectwa Galwiecie Pan Maciej Kordjak zapytał, czy w II półroczu ilość godzin na świetlicy zostanie 

zachowana ,czy zmniejszona oraz w jaki sposób będą finansowane świetlice w przyszłym roku.  

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska powiedziała, że godziny do końca roku  

są zakontraktowane z Funduszu z GKRPA a wydatki  bieżące są pokrywane z budżetu Urzędu Miejskiego. 

Środki na projekt budżetu jest w trakcie realizacji. Wstępnie jest zamysł, zaplanować wzorem roku 2023  

na 2024. Pierwsze dwa miesiące roku będą finansowane z Urzędu Miejskiego reszta miesięcy z programu  

z naboru GKRPA z zachowaniem godzin funkcjonowania świetlic. 

Sołtys sołectwa Galwiecie Pan Maciej Kordjak zapytał, z czego wynika zmniejszenie godzin z 80 do 60 

miesięcznie na świetlicę, a w II półroczu do 45 godzin. Oświadczył również o braku środków na podstawowe 

funkcjonowanie świetlic. 

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska powiedziała, że w jej opinii świetlice działają  

bez zarzutów. Jeżeli istnieje potrzeba dodatkowych środków na funkcjonowanie świetlic należy złożyć taki 

wniosek. Była ustalana kwota 15 000,00 zł a nie godziny. Kwota, która została rozdysponowana w inny sposób 

niż godziny świetliczanki leży w sugestii sołtysa. 

Sołtys sołectwa Galwiecie Pan Maciej Kordjak powiedział, że na spotkaniu były ustalone godziny. 

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska powiedziała, że nie ma możliwości aby Komisja Gminna 

przeliczała godziny, ponieważ tym się nie zajmuje. Komisja posiada środki za koncesję i takim budżetem 

funkcjonuje.  

Dyrektor Domu Kultury Pani Halina Wojtanis powiedziała, że kwota była ustalona na rok z założeniem,  

że jeżeli zajdzie taka potrzeba, wygenerowane zostaną środki z funduszu sołeckiego,  co miało miejsce 

Żelazkach. 

Pracownik Wydziału OSS Pani Małgorzata Tobolska powiedziała, że sołectwo Galwiecie od 1marca  

do 30 czerwca przyznano 6 860,00 zł w drugim naborze 8 317,80 zł co łącznie daje kwotę 15 177,80 zł. 



 

Sołtys sołectwa Galwiecie Pan Maciej Kordjak powiedział, że przy tak małej liczbie godzin nie będzie 

chętnych do współpracy w świetlicy. Drugim problemem jest zrzucanie na sołtysów pisania wniosków  

i ich rozliczania, co wiąże się z dodatkową pracą. Brak finansowania z budżetu gminy ogranicza działania 

świetlic wiejskich.  

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zapytała, czy są ograniczenia w składaniu wniosków.  

Pracownik Wydziału OSS Pani Małgorzata Tobolska odpowiedział, że jeden wnioskodawca może złożyć  

dwa wnioski. 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz powiedziała, że należałoby zmienić ten zapis, ponieważ 

szkoda by było, żeby środki, które zostają żeby nie został wykorzystane. 

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska powiedziała, że limit jest na dwa wnioski, ale w jednym 

wniosku mogą być zadania powiązane z podobnymi działaniami, oczywiście zależne jest to od ilości naboru  

i środków. Dodała, że niektóre świetlice działają bez świetliczanek są to m.in. Świetlica w Jabłońskich, 

Kośmidrach oraz Skocze. Te świetlice działają w ramach potrzeb sołectwa. 

Dyrektor Domu Kultury Pani Halina Wojtanis powiedziała, że zakupywany sprzęt w ramach funduszu 

sołeckiego jest wypożyczany przez sołectwa na rożne imprezy, wydarzenia, pikniki itp. Sprzęt wraca w rożnym 

stopniu a Dom Kultury jest obciążany naprawą, konserwacją tego sprzętu. Ta sprawa powinna leżeć w sugestii 

sołtysów sołectw, którzy odpowiadaliby za wypożyczony sprzęt. Sołtys danego sołectwa powinien posiadać 

klucz do świetlicy i to bardzo ułatwiłoby komunikowanie się w ramach pomocy w dostępności świetlicy 

mieszkańcom. 

Członek Komisji Pani Monika Wałejko powiedziała, że każda świetlica ma potrzeby indywidualne i żeby 

mieć to na uwadze. Tak samo jeżeli chodzi o pracę i godziny świetliczanek, które czują się nie doceniane 

finansowo. 

Skarbnik Gminy Pani Edyta powiedziała, że budżet sołectwa jest jeżeli chodzi o działalność świetlic. Były 

prowadzone koszty ewidencji na potrzeby sprawozdawcze. 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz powiedziała, że warto pochylić się indywidualnie  

nad potrzebami świetlic i przeanalizować dalsze działania. 

Sołtys sołectwa Galwiecie Pan Maciej Kordjak  powiedział, że kwestią istotną dla prowadzenia świetlic jest 

planowanie działania w oparciu o budżet. 

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska powiedziała, że koszty utrzymania placówek są bardzo 

duże i to powoduje brak funduszy na działania. 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zwróciła się o wyjaśnienie sytuacji z panią Instruktor  

o rzekomym odejściu ze świetlicy, z powodu małych zarobków. 

Dyrektor Domu Kultury Pani Halina Wojtanis odpowiedziała, że instruktor świetlicy oświadczyła, że nigdy 

nie ma zamiaru odejść, jest zadowolona z pracy jaką wykonuje. Instruktor nie wie skąd takie pomówienia, jest 

gotowa osobiście przybyć na Komisję i publicznie złożyć oświadczenie w tej konkretnej sprawie. 

 

Do pkt 5 

Zastępca Kierownika Wydziału GPO Pani Anita Germaniuk powiedziała, że Rada Miejska w Gołdapi  

nie przewidziała w budżecie na 2023 rok środków na realizację gminnego programu dotacyjnego do budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków. W 2023 nie wpłynęły żadne wnioski na realizację ww.  zadania. 

Wszystkie wnioski z roku 2022 zostały zrealizowane. Jak co roku Wydział GPO wnioskuje o zabezpieczenie 

środków na rok kolejny dla ww. zadania. Na 2024 rok wnioskujemy o zabezpieczenie 40 tys zł.  Gmina Gołdap 

corocznie wnioskuje o dofinansowanie na realizację zadania dot. likwidacji Barszczy Sosnowskiego.  

W związku ze zmianami przepisów i wejściem w życie zapisów ustawy o gatunkach obcych, to na podmiocie 

władającym nieruchomością, ciąży obowiązek wykonania działań zaradczych względem gatunków 

inwazyjnych na niej się znajdujących. W przypadku zlokalizowania takiej nieruchomości Organ wydaje 

decyzję nakazującą wykonanie takich działań. W związku z powyższym Gmina jako właściciel i władający 

swoimi nieruchomościami w 2023 roku wnioskowała o dofinansowanie na wykonanie działań zaradczych  

na obszarze 5 ha i otrzymała maksymalną kwotę. 15 400 zł. Na realizację zadania dot. utylizacji azbestu 

oczekuje 44 wniosków (w tym 12 wniosków z 2023 roku). Zadanie jest w trakcie realizacji, dotychczas 

podpisana została umowa na dofinansowanie (umowa z końca września 2023 roku). Czekamy na przesunięcie 

terminu realizacji w związku z późnym terminem podpisania umów z Gminami i niemożnością wyłonienia 

wykonawcy we wskazanych przez WFOŚiGW w Olsztynie terminach.  Środki jakie przewiduje Fundusz  

to 700 zł do tony usuniętego azbestu. Dotychczas unieszkodliwiono 1 072 119 kg. Pozostało  

do unieszkodliwienia ok. 2 012 613 kg - dane z ogólnopolskiej bazy azbestowej.  

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz powiedziała, że usuwanie gatunków inwazyjnych przez 

gminę bardziej wpływało na ich likwidację, niż teraz, gdy usuwanie należy do prywatnych podmiotów,  



 

co powoduje odrastanie roślin niebezpiecznych na terenach prywatnych, dla zdrowia człowieka. Wniosek 

nasuwa się sam, że to gmina powinna zajmować się usuwaniem gatunków inwazyjnych. 

Zastępca Kierownika Wydziału GPO Pani Anita Germaniuk odpowiedziała, że obowiązek leży po stronie 

właściciela. 

Sołtys sołectwa Galwiecie Pan Maciej Kordjak zapytał, czy indywidualne podmioty mogą składać wnioski 

o korzystanie z usług gminy w celu eliminacji gatunków niebezpiecznych. 

Zastępca Kierownik Wydziału GPO Pani Anita Germaniuk odpowiedziała, że jednostki mogły, natomiast we 

wspomnianym zakresie się zorientuje. 

Zastępca Kierownika Wydziału GPO Pani Anita Germaniuk odpowiedziała, że obowiązek leży po stronie 

właściciela. 

Członek Komisji Pan Marek Zajączkowski powiedział, że do sprawy usuwania roślin inwazyjnych należy 

podejść kompleksowo, to jest jedyne rozwiązanie problemu. Równie dobrze można nakazać z urzędu osobom 

indywidualnym pozbycia się problemu pod rygorem obciążenia za usługę pozbycia się roślin. Jednostki 

samorządu terytorialnego powinny dążyć do zmiany ustawy o usuwaniu gatunków inwazyjnych. 

Zastępca Kierownika Wydziału GPO Pani Anita Germaniuk powiedziała, że nie jest to łatwa sprawa, 

ponieważ jest wydawana decyzja nakazująca usunięcie gatunku inwazyjnego w ciągu roku, jeżeli to nie 

następuje jest wykonanie zastępcze i windykacja w tej sprawie. 

Członek Komisji Pan Marek Zajączkowski zapytał jaki jest koszt skutecznego usunięci z 1 hektara 

gatunków inwazyjnych. 

Zastępca Kierownika Wydziału GPO Pani Anita Germaniuk odpowiedziała, że usunięcie całkowite  

i skuteczne gatunków inwazyjnych z 5 hektarów to koszt 19 000,00 zł.  

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz powiedziała, że potrzebne jest 7 lat, żeby całkowicie 

wyeliminować gatunki inwazyjne. Najważniejszą rzeczą w usuwaniu roślinności jest systematyczność działań 

w tej dziedzinie.  

 

Do pkt. 6  

Sołtys sołectwa Marcinowo Pan Marcin Urzędowski zapytał o etap podziału sołectw. 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz powiedziała, że w dniu dzisiejszym zostanie sporządzony 

wniosek o ogłoszenie konsultacji społecznych i złożony do burmistrza. 

Sołtys sołectwa Marcinowo Pan Marcin Urzędowski poprosił o przedłożenie wniosku w celu 

poinformowania mieszkańców sołectwa o etapie podziału sołectw.  

Członek Komisji Pani Teresa Dzienis zwróciła się o późniejsze wyłączanie oświetlenia, tj. ok 23:00 i aby 

było włączone po godz. 7:00. Dzieci rano pokonują dystans 400 m bez oświetlenia do przystanku 

autobusowego i w tym przypadku ich bezpieczeństwo jest zagrożone. 

Sołtys sołectwa Konikowo Pani Emilia Płach powiedziała o niebezpiecznym spadzie w dół oraz o usunięcie 

konarów starych drzew i nie mogą dojechać kombajny. 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz odpowiedziała, że należy złożyć wniosek  

do odpowiedniego wydziału i czekać na decyzję. 

Sołtys sołectwa Konikowo Pani Emilia Płach powiedziała, że w miejscu gdzie została zrobiona podsypka  

i przydałoby się wykonać przepust.   

Sołtys sołectwa Galwiecie Pan Maciej Kordjak powiedział, że młodzież ze szkół średnich ma problem  

z zakupem biletów miesięcznych, gdyż można je kupić tylko w kasie w Olecku. 

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska powiedziała, że Gmina Gołdap nie jest żadną stroną jeżeli 

chodzi o dojazdy dzieci do szkół ponadpodstawowych. PKS nie planują  zmiany w sprzedaży biletów 

miesięcznych. 

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

 Protokołowała        Przewodnicząca Komisji         

   Katarzyna Krusznis                     Janina Pietrewicz 


